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Inputsessie KSA De blik (ver)ruimen 

10u30-12u30 
Groepsleidingscongres 2024  

9 maart 2024 - Vlaams Parlement 
 

Sessiegevers: Sander Vandeweyer, Hannah Place  

Conlusie door: Lise Lamot 

Verslag: Bren D’hondt  
 
Algemeen 
Deze inputsessie vergt input over de huidige staat en noden van de huidige jeugdinfrastructuur. Deze 
input wordt onder andere gebruikt voor het opstellen van de volgende beleidsnota. 
 

Methodiek: bespreking.  
 
Concreet: we maken met jullie een patiëntendossier op van jullie lokaal. We gaan op onderzoek 
wat de huidige situatie is. 
 
Voorbeelden kunnen zijn:  
In eigen beheer van de lokalen, dicht bij een bos, speelruimte, kunnen jullie binnen in jullie lokaal…  
 
KSA Houthalen: Prefab van de jaren 70, zeer slechte omstandigheden. Juist nieuwe lokalen gekregen 
van de gemeente. Gedeeld lokalengebruik.  
 
KSA Lier: hebben twee lokalen, vrij nieuw. Houten barak, we kunnen met iedereen binnen zitten 
maar toch wel uitdagend. Oud gebouw in 2000 te vervangen voor een prefab.  
 
KSA Menen: net een nieuwbouw, veel connecties voor sponsoring. Grond staat wel op een school. 
Eigenbeheer, overeenkomst met de plaatselijke school rond randgebruik.  
 
KSA Diest: kelder van een school, zeer klein, toegang tot een turnzaal en speelplein. Zeer goede 
locatie (bos, centrum…). Gebouw zelf dringend aan renovatie toe.  

Wij willen graag het stadsbestuur voor verandering vragen… Investeren in gebouwen die niet 
 van hun zijn. Kost is wel zeer laag: 100 euro voor alles per jaar.   
 
Intermezzo:  
Meerderheid geeft aan in de buurt van bos te zijn.  
Meerderheid geeft aan in de buurt van en speelveld te zijn.  
 
KSA Geraardsbergen: bezig met een nieuwbouw, iets ouder gebouw. Helemaal van de KSA-groep. 
Niet groot genoeg speelveld. Ze mogen een deel van de boomgaard gebruiken van de plaatselijke 
parochie. 
 
KSA Veurne: in samen beheer met een speelpleinwerking en school. Bepaalde rivaliteit rond de 
speelpleinwerking. De gemeente heeft nieuwe lokalen beloofd maar wordt steeds op de lange baan 
geschoven.  Op de originele locatie was er asbest in de kelder. Na deze bevindingen moesten ze hier 
weg. 
 
KSA Oostende: zeer erbarmelijke situatie rond lokalen. Zes jaar geleden hadden ze een 
samenwerking met de meisjes. Dit was een mooie plek maar de gemeente wou er bouwgrond van 
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maken. Uiteindelijk container gekregen + een zeer bouwvallig herenhuis. Pas tegen 2027 een nieuw 
lokaal die zeker rond gedeeld lokaalgebruik zal focussen.  
 
KSA Spiko: ze vinden uitdagingen met hun buren in Brugge centrum (waar de lokalen gelegen zijn).  
 
KSA Stevoort:  1 buurman die heel hard tegenin de groep ging waarbij er toch een serieus conflict is 
ontstaan.  
 
KSA Geraardsbergen: zeer goede band met zijn buren. De buren bevinden zich in een vakantiehuis 
waarvan de eigenaar gehoorverlies heeft.  
 
Intermezzo: wie doet aan gedeeld lokalengebruik? 

 
KSA Spiko: nieuwbouwlokaal met 5 jeugdbewegingen en speelpleinwerking. Zeer uitdagend om 
samen te werken.  
 
Intermezzo: zijn er bepaalde groepen die inzetten op gedeeld lokalengebruik?  
 
KSA Houthalen: jaarlijkse samenkomstmoment.  
 
KSA Wichelen: KLJ deelgebruik lokalen en de schuttersbond. Zeer veel problemen rond gebruik. Boze 
mails naar gemeente door de gebruiksproblemen, jeugdconsulent verdedigde de groep. 
Communicatie verloopt vanaf nu ook onderling.  
 
Middenzaal die moet gehuurd worden voor financiële betaling (gedeeld gebruik). Gemeentelijk 
terrein huren om activiteiten op uit te voeren.  
 
Wat zijn zo jullie grootste problemen?  
 
KSA Kermt: heel veel materiaal die gestockeerd staat die constant onder water staat. Wat helemaal 
niet handig is voor schimmel. Meldingen bij het stad maar geen gehoor. Zelf oplossen. Zeer koud 
gebouw. Chauffageproblematieken waardoor er exotische temperaturen zijn! 
 
KSA Lier: terrein van de gemeente waar andere mensen langskomen en heel veel afval die 
achtergelaten worden.  
 
KSA Aarschot: tijdens de KSA uren is er ook volleybal waardoor de ouders blijven hangen rond het 
terrein. Hierdoor blijven ze de activiteiten storen. We proberen dus afspraken te maken om de 
ouders naar huis te sturen.  
 
KSA Veurne: communicatie met de jeugddienst verloopt zeer moeizaam.  Deur repareren is zeer 
moeilijk. De gemeente wil niet investeren in het gebouw.  
 
Uitdagingen rond communicatie. Twee weken time-out rond communicatie na conflict. Zeer weinig 
investeringen in het gebouwen…  
 
KSA Houthalen: zeer veel problemen rond afval, drugs en ongeoorloofd gedrag op de parking 
aangrenzend aan het lokaal.  
 
KSA Aarschot: het gebouw is nog geplaatst door oud-oud leiding. Ze is geplaatst op het terrein van 
een school. De scholenkoepel wil de groep weg. Juristen binnen de werking die toenmalig met de 
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school hebben onderhandeld. Overeenkomst met de school is toch voor 30 jaar. Op vlak van 
financiële tegemoetkoming is dit zeer miniem. Ze voelen zich niet gehoord.  
 
Intermezzo: wie heeft een asbestproblematiek? Veurne, Houthalen…  
 
KSA Oostende: Stad Oostende geeft niet gehoor aan de nood van lokalen. De focus ligt meer op 
bouwgronden en het voortduwen van winstbejag in tegen stelling tot een duurzame plek voor de 
jeugd.  
 
KSA Lommelse Blauwvoeten: nieuwbouwlokaal blijft heel veel  kleine beperkingen met zich 
meebrengen.  
 
Wat zijn zoal de positieve zaken rond jullie gebouwen?  
 
KSA Aarschot: super veel ruimte, conciërge van die school helpt hun voor wat flexibiliteit rond strikte 
regels vanuit de school. 
 
KSA Menen: klusjesman van de school lost vaak de infrastructurele problemen op. 
 
KSA Lier: Stad Lier helpt hun wel zeer hard met de plaatselijke uitdagingen.   
 
KSA Stevoort: overkoepelende vzw heeft een heel sterke werking. Goede werkgroepen, heel veel 
waar je op kan terugvallen. De kerk helpt ook. 
 
KSA Geraardsbergen: de gemeente ondersteund de groep goed, ook veel kennis/expertise binnen de 
KSA.  
 
KSA Diest: de locatie is perfect maar de lokalen moeten echt beter.  
 
KSA Oostende: locatie is perfect in het centrum. Bereikbaar!  
 
KSA Spiko: nieuwbouw en polyvalente zalen dus wel zeer positief. Gedeeld gebruik zorgt voor veel 
ruimte.  
 
Methodiek: Brainstorm 
 
Concrete vraag: We gaan samen als groep nadenken over de diverse problemen bij de groepen.  
 
Sluikstortproblematiek 
Toch wel echt de gemeente aanspreken. 
Enkele KSA-groepen geven aan dat ze opruimmateriaal vanuit de gemeente hebben ontvangen. 
Eventueel “fake” camera’s maar moeilijke afweging. Ga steeds in overleg met de gemeente, politie…  
 
Niet genoeg (opberg)ruimte? 
Containers worden vooral gebruikt opslagplaats. Toch wel sterk aan te raden! Geen duurzame 
oplossing wel dus ga steeds in gesprek met je gemeente.  
Stockeren van materiaal blijft wel grote uitdaging. Blijft ook vaak een politiek verhaal waarbij de 
gemeente de plaatsing van containers tegenhoudt.  
 
Contact met de jeugddienst verbeteren?  
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Voldoende contact zoeken met de beroepskracht van de jeugddienst. Daarnaast ook zeker in grote 
aantallen aanwezig zijn.  
 
KSA Spiko stelt dat hun jeugdraad die niks doet.  
 
Nog oplossingen?  
 

• Ouders hebben connecties binnen de gemeente.  

• Grote representatie op jeugdraad.  

• Netwerken binnen de gemeente.  

• KSA kan heel veel betekenen voor jullie op beleidsniveau. Bevraag zeker jullie beroepskracht! 
 

 
Slechte reputatie bij de gemeente. Hoe lossen we dit op? 
 
Voldoende in samenwerking gaan met de gemeente. Wat kan de gemeente doen voor jullie en jullie 
voor hun? Tonen aan de gemeente dat jullie open staan voor gesprekken om te beteren.  
 
Wat met een onveilige verkeersomgeving? 
 
In gesprek gaan met gemeente. Zijn belangrijke politieke thema’s voor de verkiezingen! 
 

 
Methodiek: Retweet of niet? 
 
Vraag: Verzin een tweet, breng hem voor de groep en verschillende KSA-groepen in de sessie 
kunnen hem al dan niet retweeten als ze hiermee akkoord gaan.  
 

a) Weeral de stroomrekening. Tijd voor zonnepanelen?  
 
KSA Spiko: enorm grote voordelen voor elektriciteitsrekening.  
 
KSA Diest: graag voor duurzamer te worden maar het gebouw kan het niet aan.  
 
KSA Lier: Niet het budget hiervoor dus de prioriteiten liggen anders 
 
KSA Nazareth: retweet.  
 
KSA Aarschot: retweet.  
 
Conclusie: 
Sommige groepen zijn geïnteresseerd maar heeft niet altijd prioriteit door de financiële prioriteiten.   
 
 

b) Regenactiviteit: we geraken niet allemaal binnen. 6 retweets.  
 

c) Brandveiligheid kan beter: 6 retweets.  
 

d) Ruim jullie hondenkak op: 3 retweets.  
 

e) We worden gehoord: nieuwe lokalen of juist nieuwe zorgen?  5 retweets.   
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f) Eigen beheer of gedeeld beheer? 

 
Eigen beheer: moet financieel haalbaar zijn!  
 
Wat zijn de mogelijkheden?  
 

➢ Grond gekregen van gemeente dus een stuk goedkoper 
 

➢ Heel veel financiële acties. 
 

➢ Sterke oudergroep die de het plan uitdenkt.  
 

➢ Bakstenen verkoop (elke baksteen is een “investering”). 
 

➢ Renteloze leningen bij ouders.  
 

➢ Subsidie-stromen!  
 

➢ Sponsortocht.  
 

➢ Bewust niet VZW worden om geld te besparen.  
 

➢ Bespreken met KSA Nationaal! 
 
 

g) Tijd voor asbest weg te doen? 2 retweets.  
 

h) Dringend tijd voor grotere lokalen? 5 retweets.  
 

i) Weg met de honden? 1 retweet. 
 

j) Poepvrij! En snel. 5 retweet. 
 

k) Help Veurne! Zorg dat je jeugd weer leeft! 8 retweets. 
 

l) Kinderen in schimmel, waar steunt de stad ons? 5 retweets.  
 

m) Oei, de toiletten zien er niet meer uit… 6 retweets.  
 

n) Onderhouden van lokalen kost veel geld… 8 retweets.  
 
 
Laatste vraag: zijn er nog zaken die niet beantwoord zijn? 
 
KSA Oostende: De leidingsmotivatie slinkt door de slechte infrastructuur.  
 
Argumentatie vanuit de gemeente: je draagt er geen zorgt voor terwijl de gemeente ook niets mooi 
aanlevert. Leiding mist perspectief.  
 

➢ Samen op zoek gaan met de gemeente voor perspectief te krijgen. 
➢ Aantonen hoe waardevol jeugdwerk is in Oostende. 



GLC 2023  6 van 6 

 

➢ Samenwerking aangaan met KSA voor hulp.  
 
Conclusies Lise (expert in jeugdinfrastructuur vanuit KSA): 

- Gebruik de politiek als drukkingsmiddel: verkiezingen komen eraan!  
- Maak gebruik van je netwerk: terugvallen op ouders, vrienden, leden… voor de nodige 

ondersteuning.  
- Sluikstorten: rechtstreeks contact met de gemeente, valse camera’s… 
- Veiligheid: aanspreken gemeente. 
- Containers: extra stockageplek maar geen speelruimte  
- Energie-efficiëntie: zonnepanelen (luxe-oplossing), ook niet nodig 

 
 
 
 


